
Application de l'article 51 du Règlement d'Ordre intérieur du Conseil communal. 
Interpellation de G. VERSTRAETEN, Conseiller communal, relative au "projet MMM" 
à Cureghem. 
 
G. VERSTRAETEN donne lecture du texte suivant : 

G. VERSTRAETEN geeft lezing van de volgende tekst: 

In 25 straten in Kuregem liep van oktober 2022 tot en met januari 2023 een 

pilootproject ‘MMM’ voor een betere kruisbestuiving tussen de verschillende openbare 

diensten. MMM staat voor ‘Microbuurt, Multifenomenen en Multidisciplinair’. 

Gedurende vier maanden werkten politie, netheids- en andere preventiediensten en 

de bevolking multidisciplinair samen in de microbuurt tussen het gemeentehuis en de 

Otletstraat om verschillende fenomenen zoals sluikstorten, geluidsoverlast, drugs in 

het straatbeeld en wanpraktijken in handelszaken gezamenlijk te bestrijden. 

 

Door de gecoördineerde acties zou het aantal vaststellingen en sancties enorm 

gestegen zijn. Het aantal uitgeschreven processen-verbaal steeg van 497 naar 761 in 

vergelijking met dezelfde periode vorig jaar. Een deel kadert in de strijd tegen 

sluikstorten, waarvoor de netheidsdiensten samen met de voetpatrouilles van de politie 

op pad gingen. Van de 744 gecontroleerde vuilniszakken konden er 103 gelinkt worden 

aan een adres, met een boete als gevolg. Er werd ook vijfhonderd ton grofvuil 

opgehaald. Desondanks moet de Gemeente toegeven dat wat het afvalprobleem 

betreft, deze acties weinig zoden aan de dijk hebben gebracht. Toen na verloop van 

tijd de versterkte aanwezigheid bekend raakte, gingen mensen uit de wijk hun afval 

gewoon buiten de vastgelegde perimeter storten. Dan moet je besluiten dat zo’n 

buurtgerichte aanpak voor het afvalprobleem eigenlijk dweilen met de kraan open is. 

 

Om iets te doen aan de vele klachten over geluidsoverlast, werden horeca- en andere 

handelszaken op regelmatige basis gecontroleerd. Uiteindelijk ontvingen twintig van 

de 189 gecontroleerde zaken een waarschuwing en moesten 26 uitbaters hun zaak 

voor drie maanden sluiten. Er was ook een alcoholverbod op openbare plaatsen 

tussen 16 december en 16 maart. Ook al leek het alcoholprobleem mee te vallen, wijst 

de gemeente er toch op dat deze problematiek vaak groter is in de zomermaanden. 

 

De Gemeente spreekt “al bij al van een geslaagd project” maar uit een bevraging van 

de bewoners blijkt dat de problemen niet zijn opgelost. Zij zagen weinig of geen 

verandering op vlak van de overlast. Het vuil ligt volgens hen nog altijd overal, en ook 

alcohol- en druggebruikers lijken niet uit het straatbeeld verdwenen. Het is voor de 

preventiediensten duidelijk dat er nog meer controles en meer repressie nodig zijn en 

dat we deze inspanning moeten voortzetten. Ik ga daarmee akkoord, want 

straffeloosheid werkt overtredingen in de hand. Preventie en sensibilisering moet voor 

een mentaliteitswijziging zorgen maar de Gemeente beseft dat dit niet vanzelfsprekend 

is door de wisselende populatie. Ik denk dat het cruciaal is dat de Gemeente duidelijk 

aanwezig is in de wijk, moet bestraffen waar nodig en dat de problemen samen met 

de buurtbewoners moeten aangepakt worden. De wijkantennes, zoals die in Kuregem 

die vlak bij de Abattoirs opent in 2024, moeten hierbij een centrale plaats krijgen, maar 

moeten mijns inziens minder plaatsen worden waar buurtbewoners zelf naar toe 



moeten trekken, maar van waaruit proactief opgetreden wordt. Ook blijf ik overtuigd 

van het organiseren van een structurele samenwerking met de buurtbewoners onder 

de vorm van buurtinformatienetwerken. 

 
Daarom had ik graag volgende vragen gesteld: 
 

- Kunt u de conclusies van de evaluatie van het MMM-project uitgebreid 
toelichten? 

- Zijn de inspanningen voortgezet? Vertaalt dit zich ook nog steeds in de cijfers 
van het aantal controles en sancties op sluikstorten, geluidsoverlast, 
wanpraktijken in handelszaken en andere vormen van straatcriminaliteit? Zijn 
er aanpassingen gebeurd op basis van de conclusies van het eerste project? 

- Welke voorstellen kan u voorleggen om de aanwezigheid van verschillende 
gemeentediensten in de wijk proactieve te maken, eerder dan een klassieke 
reactieve benadering na klachten? Plant u ook een betere en permanente vorm 
van samenwerking met de buurtbewoners, gemeentediensten en 
veiligheidsdiensten? 

 

Monsieur le Bourgmestre-Président explique que les résultats et l’évaluation du projet 

MMM ont déjà publiés publiquement et en toute transparence sur le site communal, 

sous l’onglet « sécurité et prévention ». Tout ce qui a été présenté aux habitants, s’y 

retrouve sous forme de slides.  

Grâce à ce projet, la présence des différents services publics a été fortement été 

renforcée, ainsi que l’entretien, le contrôle et la répression des phénomènes d’incivilité. 

La collaboration entre les services a été fructueuse et les investissements en moyens 

humains déployés sur le terrain ont été remarqués par grand nombre d’habitants. Les 

constats faits par les services communaux, la police et les habitants sont les mêmes : 

le renforcement de la présence sur le terrain doit être maintenue sur le long terme et, 

par corolaire, le contrôle en cas d’incivilités. 

Diverses actions sont poursuivies dont la présence renforcée des services de police 

dans le secteur, en ce compris la nuit. La réorganisation des équipes « Propreté » s’est 

effectuée de manière telle à nettoyer efficacement les espaces publics. Une équipe 

supplémentaire de « Gardiens de la Paix » a été initiée le jour et le soir à Cureghem. 

De même, le déploiement d’un plan d’action et de police spécifique relatif aux 

stupéfiants a été élaboré. Des actions sont menées contre les vendeurs de cigarettes 

de contrebande aux alentours des Abattoirs, cela grâce à une concertation structurelle 

et hebdomadaire avec la police. Le Conseil consultatif étendu aux sous-quartiers de 

Cureghem sera relancé prochainement. 

Les différents services structurellement renforcés à Cureghem effectuent un travail 

proactif de sensibilisation et de communication. Les contrôles se font sur base des 

constats des équipes de terrain, mais aussi sur base de plaintes. Le Collège continue 

à utiliser cette méthode de travail incluant cette logique de partenariat entre services, 

ce qui est l’essence même de la dynamique « MMM » mise en place. Cette même 

dimension sera définitivement renforcée, dès l’année prochaine, compte tenu de 



l’arrivée du manager de proximité qui assurera la gestion de l’antenne locale qui 

s’établira chaussée de Mons. 

G. VERSTRAETEN is blij dat de inspanningen verdergezet zullen worden op een lange 

termijn en hij denkt dat dat nodig is om werkelijk de orde terug op de sporen te zetten. 

Hoe gaat de “Conseil consultatif” werken?  Kan men hem meer toelichting geven? Hij 

vermoedt dat die “Conseil consultatif” de betrokken burgers betreft. 

Monsieur le Bourgmestre-Président explique qu’il s’agit du Conseil réunissant les 
habitants. Un appel à candidature a été lancé, il regroupait une vingtaine d’habitants 
tous issus du territoire restreint du périmètre « MMM ». Le Collège reprend ce 
Conseil consultatif qui est un lieu d’échanges entre les autorités communales et de 
police et les habitants, sur l’ensemble du quartier Cureghem, afin d’obtenir un outil 
pour mieux orienter le travail des services publics envers les citoyens 
 


